

2006, 90 Min., 35 mm, Farbe *colour*, englische Untertitel *English subtitles*

**Ab 14 Jahren 14 years and older**

**Regie Director** Christina Rosendahl

**Drehbuch Screenplay** Mette Heeno

**Kamera Camera** Sebastian Winterø

**Schnitt Editing** Morten Højbjerg

**Musik Music** Mikael Vagn Larsen

**Rollen Cast** Emma Leth (Rebekka), Amalie Lindegaard (Claudia), Cathrine Bjørn (Sofie), Sebastian Jessen (Stefan), Cyron Melville (Adam), Nikolaj Coster-Waldau (Der 31-Jährige), Charlotte Sieling (Pernille), Lars Brygman (Torben), Niklas Lundstrøm (Ymer)

**Produktion Production** Thomas Heinesen, Nordisk Film

**Adresse Address** Mosedalvej 14, 2500 Valby, Denmark, Tel. +45 36 18 82 00, Fax. +45 36 16 85 02, e-mail [filmproduction@nordiskfilm.com](mailto:filmproduction@nordiskfilm.com)

**Weltvertrieb World Sales** Nordisk Film International Sales, Mosedalvej 14, 2500 Valby, Denmark, Tel: +45 36 18 82 00, Fax: +45 36 18 95 50, e-mail [contact@nordiskfilm.com](mailto:contact@nordiskfilm.com)

**Website** [www.supervoksen.dk](http://www.supervoksen.dk)

Regisseurin **Christina Rosendahl** wurde 1971 geboren und hat eine Vielzahl von Musikvideos, Kurz- und Werbefilmen inszeniert, bevor sie 2001 mit ihrem Dokumentarfilm „Stargaze“ über die dänische Rockband Swan Lee erstmals in den Kinos auf sich aufmerksam machte. „Supervoksen“ ist ihr Debüt als Regisseurin eines langen Spielfilms.

*Director **Christina Rosendahl** was born in 1971. She made a number of music videos, short films and advertising films before her documentary "Stargaze" about the Danish rockband Swan Lee put her on the cinema map. "Triple Dare" is her first full-length feature film.*

#### Filme **Films**

2001: A Fine Line (En streg); 2002: Stargaze (Stjernekligger); 2003: Lauge's Cat (Lauges kat); 2004: Fucking 14; 2006: Triple Dare (Supervoksen, NFL 2006)



#### Supervoksen

### Supernerwachsen

#### Triple Dare

Rebekka, Claudia und Sofie haben es satt, wie Kinder behandelt zu werden. Deshalb beschließen die 15-Jährigen, sich gegenseitig Aufgaben zu stellen, die sie wie Übergangsrituale dem Erwachsenenendasein näher bringen sollen. Und diese Aufgaben haben es in sich: Claudia muss einem verhassten Klassenkameraden ihre Liebe gestehen, Sofie soll einem anderen Mädchen einen Zungenkuss verpassen. Das Spiel wird ernst, als Rebekka einer Internet-Zufallsbekanntschaft weismachen soll, sie sei eine Prostituierte, und „der 31-Jährige“ sich unbedingt mit ihr treffen will. „Supernerwachsen“ ist nicht nur eine temperamentvolle und vergnügliche Teenager-Komödie. Immer wieder gelingt es Regisseurin Christina Rosendahl, auch den schmalen Grat sichtbar zu machen, der Pubertierende die Sexualität mal als Spaß, dann plötzlich als Bedrohung erleben lässt. Wie deutlich der Film das Lebensgefühl eines Lebensalters auf den Punkt genau trifft, beweisen die vielen Zuschauer, die „Supernerwachsen“ seit seinem Start Anfang August zum erfolgreichsten dänischen Jugendfilm dieser Kinosaision machten.

*15-year-old girlfriends Rebekka, Claudia and Sofie are fed up with being treated like kids. So they decide to set each other challenges aimed at easing the transition to adulthood. But the challenges are no walk in the park. For instance, Claudia is dared to make a declaration of love to a classmate she can't stand and Sofie has to French kiss another girl. But the pressure is really on when Rebekka has to tell an online chat that she is a prostitute and the "31-year-old guy" insists on meeting her. "Triple Dare" is more than just a lively and enjoyable teenager comedy. Director Christina Rosendahl manages to convey the fine line that adolescents have to tread between the fun and the fear of their newfound sexuality. Just how perfectly she hits the mark is reflected in the fact that "Triple Dare", released in early August, has already become the most successful Danish youth film of the season.*

**Do 2. Nov.**

**10.30 h**

**Kino 1**

**Do 2. Nov.**

**19.30 h**

**Kino 1**

**Sa 4. Nov.**

**19.30 h**

**Kino 1**